
Consultatie wet vuurwerkverbod 
 

Een algemeen vuurwerkverbod voor consumenten zie ik als een onverstandig plan.  

Ten eerste zal het vrijwel niks uitmaken wat betreft de hoeveelheid vuurwerk die met de 

jaarwisseling afgestoken wordt. De afgelopen twee jaarwisselingen zijn daar een goed voorbeeld van. 

Een verbod is niet te handhaven, zeker niet in tijden van corona waar de politie het al druk genoeg 

heeft. Mensen vinden altijd manieren om toch aan vuurwerk te komen, wat bovendien in veel 

gevallen een toestroom naar de illegale handel veroorzaakt. Als het veilige, goedgekeurde 

consumentenvuurwerk verboden wordt, zal de consument logischerwijs naar het illegale, zwaardere 

vuurwerk trekken. Dit levert een ongewenste situatie op, aangezien met zwaar illegaal vuurwerk de 

ongelukken zwaarder zullen zijn, het letsel ernstiger, de schade bij vernieling extensiever en de 

geluidsoverlast groter (illegaal vuurwerk is immers zwaarder, harder en bovendien eerder te 

verkrijgen i.t.t. de drie verkoopdagen waarop legaal consumentenvuurwerk te verkrijgen is). Het is 

belangrijk het verschil op te merken tussen legaal en illegaal vuurwerk. Met illegaal vuurwerk kan 

gemakkelijk zware vernieling aangericht worden, met legaal vuurwerk doorgaans niet. Met illegaal 

vuurwerk is er een verhoogde kans op zwaar letsel, met legaal vuurwerk niet. Aangezien schade, 

letsel en overlast zeer onwenselijk zijn voor bijvoorbeeld zorgpersoneel op de spoedeisende hulp, 

dierenbezitters of gemeentes die opdraaien voor schade aan publieke eigendommen, is het 

onverstandig een grotere toestroom naar de illegale markt te stimuleren door een algeheel 

vuurwerkverbod in werking te stellen. 

Ten tweede vind ik dat als we over een vuurwerkverbod praten, er ook gekeken zou moeten worden 

naar andere bronnen van overlast, tijdens de jaarwisseling én gedurende de rest van het jaar. Als we 

vuurwerk gaan verbieden om de zorg te ontlasten, moeten we dan ook niet eens nadenken over de 

gevolgen van andere ongezonde leefstijlen die de zorg veel meer belasten dan vuurwerk? Denk aan 

alcoholmisbruik, overdadige consumptie van fastfood, rookverslavingen, etc. Of moeten we dan ook 

niet vraagtekens stellen bij vormen van vermaak die, mijns inziens, geen kwaad kunnen, maar ook de 

zorg belasten? Denk aan de 40.000 schaatsers die in 2021 op de SEH belandden. Vergeleken met de 

1300 vuurwerkslachtoffers in 2019 (waarvan 385 op de SEH), valt het aantal vuurwerkslachtoffers 

behoorlijk mee. In hoeverre moeten we niet-essentiële vormen van vermaak verbieden om risico's in 

te perken? Het feit dat Groenlinks en PvdD niet te horen waren over een verbod op alcohol of 

schaatsen maar wél over een verbod op vuurwerk, laat duidelijk zien dat ze niet alleen 

symboolpolitiek trachten te bedrijven, maar ook de coronacrisis misbruiken om hun eigen politieke 

agenda door de drukken.  

Een ander punt van partijen die voor een verbod zijn, is de milieuschade die vuurwerk op zou 

leveren. Het is bekend dat de fijnstofuitstoot door vuurwerk bijdraagt aan luchtvervuiling en dat dit 

overlast kan veroorzaken. Maar net als bij eerdergenoemde slachtofferaantallen is ook de bijdrage 

aan de totale vervuiling door vuurwerk beperkt. Volgens het CLO is de bijdrage van fijnstofemissie 

door vuurwerk relatief gering, betreffende slechts 1% van het jaartotaal. Daarnaast is ook te zien dat 

de concentratie van fijnstof direct na de jaarwisseling zeer snel afneemt. Hieruit blijkt wederom dat 

het verbieden van consumentenvuurwerk relatief weinig zal uitmaken, zeker als hiervoor het 

afsteken van veel illegaal vuurwerk in de plaats komt. 

 



Ten slotte vind ik dat het nieuwe vuurwerkbeleid ten minste eerst getest zou moeten worden. Er 

heeft nog geen jaarwisseling plaatsgevonden waarbij dit beleid van kracht is (d.w.z. met een verbod 

op risicovoller vuurwerk; singleshots, pijlen en knalvuurwerk). Om echt te kunnen zeggen of het 

aantal vuurwerkslachtoffers dan nog te hoog is, zouden we eerst een jaarwisseling moeten ervaren 

waarbij deze regels van kracht zijn. Daarna is pas te beoordelen of dit voldoende is of niet, en of er 

verdere maatregelen nodig zijn. 

Kortom, een algeheel vuurwerkverbod zal zeer waarschijnlijk meer kwaad dan goed doen op lange 

termijn. Door de Nederlandse vuurwerktraditie te behouden met veilig, goedgekeurd siervuurwerk 

én strenger te controleren en bestraffen op het zware illegale vuurwerk, moet het mogelijk zijn een 

jaarwisseling te beleven waar iedereen van kan genieten. 
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